
 

 
 

 
EL GRAN “OBLIT” DE LA NOSTRA CONSELLERIA 
D’EDUCACIÓ... ENTRE D’ALTRES 
 
 
A la darrera mesa sectorial sortadament, va ser convidat, per primera vegada, 
al llarg de tot el curs escolar, el Director General d’Ordenació, Innovació  i 
Formació Professional. En aquesta mesa el Director General havia d’explicar-
nos la nova oferta de formació professional i el pla del programa plurilíngüe. 
   
La informació relativa a l’oferta formativa de formació professional es va limitar 
a una nota de premsa que aquesta direcció general havia redactat. En aquesta 
nota la informació que constava era: l’augment de 1149 places per nova 
matrícula en PQPI i cicles formatius en règim presencial, l’inicií de denou títols 
vinculats a la normativa LOE, com s’ha de realitzar la matrícula i les vies 
d’accés d’aquestes modalitats formatives. 
 
La FE-CCOO va demanar des de l’inici de la seva intervenció una mesa per 
tractar tot el referent a l’FP. Clarificarem que aquestes noves places, no són 
nova oferta, sinó que l’augment d’aquestes places fan referència exclusivament 
a un augment de ràtios. Ben al contrari, hi ha oferta formativa que ha estat 
suprimida, els cicles formatius d’administració i finances del Guillem Colom 
Casasnoves de Sóller, el d’agències de viatges i gestió d’esdeveniments de 
l’IES Calvià , i els cicles de grau mitja i superior a l’illa de Formentera. Al·legant 
per part de la Conselleria que la supressió d’aquesta oferta ha estat per manca 
d’alumnat, tot i que el període de matrícula no havia començat. Caldria també 
tenir en compte les particularitats d’aquesta comunitat autònoma a l’hora 
d’establir l’oferta formativa, som 4 illes, i tots els ciutadans tenen el mateix dret 
a formació. 
 
Pel que fa als denou títols nous, demanem l’aclariment que aquestos són títols 
que ja havien d’haver estat degudament regulats i que els centres que han de 
desenvolupar-los fins aquesta darrera setmana no sabien quin currículum 
havíen d’aplicar i a més aquí a les illes no està desenvolupat.  
La resta d’informació ja està publicada en BOIB. 
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Demanem com s’aplicarà al col·lectiu de Formació Professional el Decret llei 
5/2012, de d’1 de juny, de mesures urgents del dèficit públic del sector públic 
de la comunitat autònoma de les Illes Balears i d’altres institucions 
autonòmiques, perquè en la major part dels articles parla del  personal de 
secundària i primària (ràtios, hores lectives...), ens confirmen que aquestes 
mesures es fan extensibles al personal docent de formació professional. El 
criteri per l’augment de ràtios d’aquests col·lectius, és els metres quadrats 
d’aula, segons la cap de departament de formació professional i qualificacions 
professionals han estat els directors dels centres els que han enviat els plànols 
de les aules i depenent dels metres, en un cicle formatiu hi ha una ràtio o un 
altra. Un criteri molt pedagògic. Ens qüestionem si realment els directors han 
enviat els plànols per establir la ràtio, però ben segur que si haguessin sabut 
que era per a això haguessin enviat els metres del quarte de les graneres, tot i 
que no és molt sa estar rebent formació en aquest espai segur que seria d’una 
millor qualitat gràcies a ràtios menys elevades. 
 
Com que hi ha molta normativa publicada, que afecta de manera directa a les 
condicions laborals dels docents d’aquest sector i mai ha arribat a les meses de 
negociació res al respecte, la FECOO demana una mesa urgent per tractar tot 
el relatiu a aquest col·lectiu.  
 
A més demanem que passi per mesa l’esborrany del decret, pel qual s’estableix 
l’ordenació general de formació professional del sistema educatiu en el sistema 
integrat de formació professional a les Illes Balears, per la importància i 
transcendència que té. En aquest esborrany es deroga la major part de 
normativa existent fins ara sobre formació professional, i queden per 
desenvolupar molts aspectes de gran rellevància. Es parla de la integració dels 
dos sistemes educatiu i ocupació sense desenvolupar-ho. S’obre la possibilitat 
a l’empresa privada a poder emprar centres públics per finalitats docents i 
empresarials. O a que als centres amb titularitat privada o empreses puguin 
impartir formació parcial o completa i validar aquesta formació per obtenir un 
títol. 
 
Es parla de la flexibilització de les condicions per impartir cicles atenent a les 
necessitats productives, fins i tot dóna la possibilitat d’ampliar la dedicació 
horària estant exent d’autorització de compatibilitat. 
 
Es dóna autonomia als centres per gestionar recursos humans i materials 
sense que hi hagi ni un òrgan consultiu. 
 
Veient el tarannà d’aquesta Conselleria, tret que ens convoquin a una mesa 
abans que aquest article es publiqui, la FE-CCOO demana que s’elimini 
d’aquest esborrany tot el que fa referència a la participació de CCOO en 
l’elaboració d’aquest document, no serem còmplices d’allò que el desplegament 
d’aquesta norma pot suposar. 
 
I denunciem la manca d’informació per part de la Conselleria respecte a tot el 
que hem anat enumerant al llarg de l’article.  
 


